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Rady Gminy Górno
z dnia 29 marca 2012 roku

w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie oczekiwań gminy co do efektywnej realizacji
zadań oświatowych

Na podstawie ań.7 ust.1 pkt. 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samoządzie gminnym

(tekst jednolity: Dz.U. z 2001 roku Nr 142 poz, 1591 z pózn. zm)

Rada Gminy Górno uchwala co następuje:

§1
pzyjmuję się stanowisko w zakresie oczekiwań gminy co do efektywnej realizacji zadań oświatowych

stanowiące zalączniknr 1 do niniejszej uchwały.

Zobowiąuje się Wójta

instytucjom publicznym.

§2
Gminy do pzekazania Stanowiska o którym mowa w § 1 stosownym

§3
Uchwała wchodziw zycie z dniem podjęcia.
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Załącznik Nr 1

do Uchwały Nr XVlll/144/12
Rada Gminy Górno

z dnia 29 marca 2012roku

Stanowisko Rady Gminy Górno
w zakresie oczekiwań gminy co do efektywnej realizacji zadań oświatowYch

Władze samoządowe Gminy Górno z niepokojem patzą na rosnące koszty utzYmYwania Placówek

oświatowych. otzymywana na realizację zadania subwencja oświatowa liczona na kazdego ucznia

z roku na rok pzy pogłębiającym się nizu demograficznym w coruz mniejszym stopniu wystarcza

na pokrycie kosziow róalizacji zadania. Jesteśmy pzeciwni, aby wskazniki ekonomiczne

był! głównym kryterium pży ustalaniu sieci placówek oświatowych na terenie gminy.

ń oecyoowaniu czy danaszkoła lub pzedszkole ma istniec albo zniknąó z mapy oświatowej gminy

należy pzede wszystkim uwzględnió dobro dziecka.

Samoząd Gminy Górno od wielu lat konsekwentnie stawia na jakość nauczania i wprowadzanie

nowoczeinych, adekwatnych do wyzwań rozwojowych rozwiązań edukacyjnych, wyposazając szkoły

w nowoczesny spzęt dydaktyczny. Niestety skala podwyzek dla nauczycieli w ciąu ostatnich dwÓCh

lat oraz sysiem oŚiągania średnich wynagrodzeń, bez zapewnienia wystarczających środków

na ten cel, prowadzi do załamania finansów gminnych i środki na oświatę spoza subwencji oŚwiatowej

pżeznaczane są nie na rozwój bazy oświatowej lecz na płace dla nauczycieli, a pzeciez nawet

najlepszy nauczyóid bez wsparcia nowoczesnego spzętu dydaktycznego nie jest w stanie efektywnie

dotzeó do ucznia.

System subwencjonowania na jednego ucznia spowodował, że przeznaczane pżez samoząd

dótacje dla szkoł pzekraczĄą nasze mozliwości. Realizacja zadań oŚwiatowych

(subwencjonowanych i własnych tj. ,,zerówki", przedszkola, dowozenie, utzymanie bazy oŚwiatowej)

następuje kosztem zaspokajania pozostałych potzeb wspólnoty samoządowej. Koszty prowadzenia

łazdej ńtasy są stałe bez względu na jej liczebnośc, natomiast środki na pokrycie to iloczyn liczby

uczniów i subwencji na jednego ucznia - brakującą kwotę musi pokryc gmina ze Środkow poza

subwencją oświatową, Łączenie klas i ograniczanie wydatkow pozapłacowych to działania dające

efekty na krótki czas.

Sytuacja w obszaze finansowania oświaty jest bardzo trudna. Ze względu na realizację na podstawie

podpisinych umów duzych inwestycji dofinansowanych ze środków unijnych, dla ktorych gmina musi

zapewnic wkład własny dalsze dofinansowywanie niedoszacowanych zadań ze Środków poza

subwencją oświatową staje się niemozliwe. Wadze samoządowe muszą zadbać o zrównowaŻony

rozwój i- nie da się pozostawiając niezrealizowane inne zadania, realizowac jedynie zadań

oświatowych. Nałozone przeznąd ograniczenia co do mozliwości zadłużania się na wydatki biezące,

potęgują i tak trudnąsytuację gminy.

Wobec powyzszego proponujemy:

1. Zwiększenie subwencji oświatowej z uwzględnieniem realizacji zadań na
nnychw szczególności pzejęcie przez żąd obowiązku finansowania

świadczeń finansowych dla nauczycieli. rRZĘW
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2. Objęcie subwencją oświatową edukacji przedszkolnej.

3. Włąózanie dodatkow mieszkaniowego i wiejskiego do wynagrodzeń lub ich likwidacja.

4. Zakwalifikowanie urlopu dla poratowania zdrowia jako niezdolnoŚci do pracy i oPłacanie go Ze

środków budzetu państwa (ZUs) - byłaby to realizacja Konstytucyjnej zasadY rownoŚci

wszystkich obywateli.

5. Zmiana wielkóści odpisu na FśS i zrównanie go z kwotą odpisu w innych instYtucjach

budzetowych.
6. Zwiększeńie pensum nauczycielskiego i dostosowanie go do iloŚci godzin nauki uczniow

w szkole.

Jest to jedynie kilka propozycji zmian, które wpłyną na rozwiązanie problemow zaządzania oŚwiatą

w gmini'e. 
'problemem jesi Źapewnienie wystarczających funduszy na realizację wYmaganYch

ur[a*o*o zadań pżezŚamoząd - koszty realizacji większości zadań zleconych są niedoszacowane

- od co najmniej kilku lat trwa proces obciązania samoządÓw gminnych nowYmi zadaniami

lub zwiększańia zjkresu zadań juz realizowanych bez jednoczesnego zapewnienia wYstarczającYch

środków na ich realizację. Sytuacja taka powoduje w szybkim tempie pogarszanie się w sPosob\,ż 
upoządkowany tj, pzy-zeteinej wycenie kosztow realizacji oraz określeniu standardów realizacji

zadania.

W pierwszej kolejności wnioskujemy o upoządkowanie finansowania zadań oŚwiatowYch, gdYz

pozostawienie kwóstii finansowania oświaty w obecnym kształcie grozi juz w najblizszYm czasie

zapaściąfinansów gminnych - szczególnie w gminach wiejskich. Ciągłe dofinansowYwanie biezącYch

=a,dań 
z zakresu oswiaiy ogranicza mozliwości inwestycyjn e oruz powoduje obnizenie jakoŚci

realizacji pozostałych zadań,

Niedoszacowanie wysokości subwencji oświatowej oraz pogłębiający się niz demograficznY Powodują

nawarstwian ie się problemów fi nansowych samoządów,

W zwięku z powyzszym apelujemy o odpowiedzialne traktowanie pzekazywanych Przez
pzedstawicieli samoządów lokalnych opinii o zagrozeniu realizacji zadań publicznych
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uzasadnienie

Uwzględniając priorytetową rolę oświaty i edukacji w pzygotowaniu młodego pokolenia do zycia we
współczesnym świecie i potzebę efektywniejszego gospodarowania środkami przeznaczanymi
z budzetu państwa na realizacjęWaez gminy zadań oświatowych, a takze uwzględniając realizowane
przez Rząd na pzestzeni ostatniego roku działania zmierzĄące do ograniczenia deficytu finansow
publicznych koniecznym stało się podjęcie debaty dotyczącej problemów z zapewnieniem
wystarczających środków na realizacje pżez gminy zadań publicznych a w szczególności zadań
oświatowych.

Pzyjęcie przez Radę Gminy Gorno stanowiska w zakresie oczekiwań gminy co do efektywnej
realizacji zadań oświatowych, lo puyłączenie się do głosu pzedstawicieli organów prowadzących
placówki oświatowe w województwie świętokzyskim podnoszących problem niedoszacowania
kosńów realizacji zadań z zakresu oświaty inawarstwiających się w zwiąku z tym problemów
zarządzania w gminach zwłaszcza wiejskich. Brak zapewnienia wystarczających środków na zadania
subwencjonowane w tym wynagrodzenia, będzie skutkowało pogorszeniem ,warunków edukacji
i wpłynie niekozystnie na wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci wiejskich.

§tanowisko Rady Gminy Górno w tej sprawie jest wezwaniem do podjęcia działań zapobiegających
pogłębianiu się deficytu w samoządach oraz podjęcia działań prowadzących do efektywnego
zarządzania funduszami na realizację zadań oświatowych.

Zajęcie stanowiska w tej sprawie nalezy do kompetencji Rady Gminy.
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